

[Text]

reasons for the decisions in; that is, when the first report comes out. Have you seen . . .

**Mr. Castonguay:** Not the report; the first advertisement. That is not a report.

**Mr. Reid:** Oh, I see.

**Mr. Castonguay:** That is not a report. That is the one that appears in the newspapers. It is the one we are required to publish in the newspapers.

**Mr. Reid:** Is that not in fact a report?

**Mr. Castonguay:** It is not called a report.

**Mr. Reid:** What is it called?

**The Chairman:** Excuse me, Mr. Reid. For the benefit of the members who do not have the legislation in front of them, I am going to take a moment out.

**Mr. Reid:** Yes, I have it before me. In that case, then, it seems to me that we have to amend 2(b) and 2(c) so that the definition of "report" is expanded to whatever it is that the Commission causes to be printed in the newspapers.

**The Chairman:** Mr. Reid, I am going to interrupt you for a moment.

**Mr. Reid:** Yes.

**The Chairman:** The Electoral Boundaries Readjustment Act provides in Section 12 that the Commissioner shall set forth his calculations and prepare a report.

In Section 13, it provides for:

(a) the division of the province into electoral districts . . .

and takes into consideration the possibility that there may be merit in

(c) (ii) . . . special community or diversity of interests of the inhabitants . . .

This is the point that Mr. Ritchie and Mr. Darling were bringing up. And I want to simply point out to those gentlemen and the other members of the Committee that the nature, the essence of the complaints, if I may use that word, that have been referred to is covered in the legislation already.

Finally I turn to where Mr. Reid is now moving, which is to Section 17 and in which reference is made to:

(2) Notice of the time and place fixed by the commission for . . . sittings to be held . . .

and

. . . the hearing of representations

**Mr. Reid:** Yes. My point, Mr. Chairman to Mr. Castonguay, was that in Section 13 it begins by saying:

13. In preparing its report each commission for a province shall be governed by the following rules:

[Interpretation]

temps qu'il faut pour apporter et pour donner des raisons aux décisions prises lorsque le premier rapport est présenté. Avez-vous vu . . .

**M. Castonguay:** Non, je ne parlais pas du rapport, mais de la première annonce. Il ne s'agirait pas de rapport.

**M. Reid:** Je vois.

**M. Castonguay:** Ce n'est pas un rapport, mais il s'agit d'une annonce publiée dans les journaux. Nous sommes obligés de faire paraître cette annonce.

**M. Reid:** Ne s'agit-il pas d'un rapport?

**M. Castonguay:** Cela ne s'appelle pas ainsi.

**M. Reid:** Comment l'appellez-vous?

**M. le président:** Excusez-moi, monsieur Reid, les députés n'ont pas la loi devant eux, veuillez donc m'accorder un instant.

**M. Reid:** Oui, j'ai cette loi. Il me semble qu'il faudrait modifier 2(b) et 2(c) pour que la définition de «rapport» soit élargie pour comprendre tout ce que la Commission fait imprimer dans les journaux.

**Le président:** Monsieur Reid, je dois vous interrompre pendant un instant.

**M. Reid:** Oui.

**Le président:** La loi sur la révision des limites électorales prévoit à l'article 12 que le commissaire doit calculer le nombre de membres et préparer un rapport.

L'article 13 prévoit:

(a) le partage de la province en circonscriptions électorales . . .

et prend en considération la possibilité qu'il y aurait avantage . . .

(c) (ii) . . . qu'une communauté ou une diversité particulière d'intérêt des habitants . . .

C'est le point qu'ont soulevé MM. Ritchie et Darling. J'aimerais tout simplement souligner à ces deux messieurs et aux autres membres du comité que la nature, l'essence des plaintes, si je puis utiliser ce mot, dont on a parlé, sont mentionnées dans la loi.

Enfin, M. Reid a soulevé un autre point, celui dont parle l'article 17:

(2) Avis du jour et de l'endroit fixé par la Commission pour . . . la tenue de ces séances . . .

et

. . . l'audition des observations

**M. Reid:** Oui. Je signalais à M. Castonguay que l'article 13 débute ainsi:

13. Les règles suivantes régissent chaque commission agissant pour une province dans la préparation de son rapport: